

ISSUE: 39. RESIDENCE**SUB-ISSUE: CLARIFICATION OF NON-PERMANENT WORKERS AND ENTITIES OR NO PHYSICAL PRESENCE.**

For those enterprises and other entities, production and location might not be useful criteria. As a result, the jurisdiction that allows the creation of and regulates the entity will be considered as the entity's predominant centre of interest. In case of non-permanent workers with connections to two or more territories, it would be useful to prepare supplementary presentation for countries where the number of non-permanent resident persons is significant, bringing together relevant components of contract services, compensation of employees, workers' remittances and migrants' transfers with short-term non-resident workers. Also harmonization of the residence concept with demographic, tourism, and migration statistics should be sought and any remaining differences spelt out.

El Banco de la República de Colombia considera que:

- a. For those enterprises and other entities, production and location might not be useful criteria. As a result, the jurisdiction that allows the creation of and regulates the entity will be considered as the entity's predominant centre of interest:

Que para el caso de las empresas y otras entidades, el uso del criterio de jurisdicción donde se opera y se está sometido a regulación es útil para determinar el centro de interés económico predominante.

- b. In case of non-permanent workers with connections to two or more territories, according to "the Issues Paper for the AEG July 2005-SNA Update Issue 39c, the recommendations are:

- Use exclusively the concept of resident and eliminate the concept of migrant from the balance of payments and national accounts frameworks.

El Banco de la República está de acuerdo con esta propuesta.

- Replace workers remittances with a new component "personal transfers" that covers all current household-to-household transfer.

Aunque se está de acuerdo con el argumento de que la definición actual de "workers remittances" es muy amplia y no es precisa, no es aconsejable agregar en un solo concepto las remesas personales, la compensación neta a empleados, las transferencias de capital entre hogares, las contribuciones a la seguridad social y los gastos de transporte y transporte de pasajeros relacionados con el empleo de corto plazo. Adicionalmente, los flujos de divisas correspondientes a los rubros antes señalados tienen determinantes diferentes y sus montos y periodicidad también es diferente.

Por lo anterior es muy útil definir y compilar de manera desagregada las diferentes estadísticas, ya que ello permite conocer su magnitud y a su vez diseñar políticas adecuadas para maximizar su impacto en la economía.